
PROTOKÓŁ NrXI/2019 
z sesji Rady Gminy Skąpe 
z dnia 27 sierpnia 2019 r.

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz otworzył o godzinie 9— obrady XI sesji Rady 
Gminy Skąpe. Przywitał zebranych radnych, Wójta Gminy Zbigniewa Wocha, Sekretarza 
Gminy Alicję Hoppen-Anyszko, Skarbnika Gminy Brygidę Sewohl oraz przybyłych na 
posiedzenie sołtysów z terenu gminy Skąpe. Stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych 
jest 13 osób (nieobecni: radny Tomasz Roskowiński, radna Grażyna Świątczak - lista 
obecności w załączeniu), więc podjęte uchwały będą miały moc obowiązującą. Następnie 
zaproponował, aby do przesłanego porządku obrad wprowadzić następujące zmiany:
- w pkt dot. podjęcia uchwał wprowadzić jako ppkt h) dodatkową uchwałę w sprawie 
przyjęcia do realizacji zadania w zakresie inwestycji drogowej w miejscowości Kalinowo.
Ponieważ więcej zmian do porządku obrad nie zgłoszono, zmiana porządku została 
jednogłośnie przyjęta (protokół z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu), 
a porządek obrad przedstawia się następująco:
1. Otwarcie obrad sesji.
2. Interpelacje i zapytania radnych.
3. Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie.
4. Podjęcie uchwał w sprawie:

A) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Skąpe na rok 2019,
B) zmiany uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe 

na lata 2019-2030,
C) udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Świebodzińskiego,
D) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego 

zbywanego na rzecz najemcy w trybie bezprzetargowym,
E) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego 

zbywanego na rzecz najemcy w trybie bezprzetargowym,
F) uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Skąpe,
G) przeznaczenia mienia wygaszanego Publicznego Gimnazjum 

im. Arkadego Fiedlera w Radoszynie,
H) przyjęcia do realizacji zadania w zakresie inwestycji drogowej w miejscowości 

Kalinowo.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.
6. Wolne wnioski i informacje.
7. Przyjęcie protokołu X sesji Rady Gminy Skąpe.
8. Zamknięcie obrad.

Ad. 2
Nie zgłoszono interpelacji i zapytań.

Ad. 3
Sołtys miejscowości Błonie Jolanta Szymanowska zwróciła uwagę, że do dnia 

dzisiejszego Starostwo Powiatowe nie wycięło zakrzewień przy drodze powiatowej Błonie- 
Węgrzynice, choć pismem zapewniali, że w miesiącu czerwcu zadanie będzie wykonane.

Sołtys Rokitnicy Dariusz Najborowski podziękował wszystkim zaangażowanym za 
pomoc w organizacji dożynek. Następnie poprosił o interwencję w Starostwie Powiatowym 
w sprawie uzupełnienia wypłukanych kolein w asfalcie w drodze powiatowej biegnącej przez 
wieś.

Sołtys Radoszyna Karol Dauksza zapytał czy jakieś decyzje zapadły odnośnie 
rozbiórki budynku po remizie strażackiej w Radoszynie.

Przewodniczący Zarządu Osiedla Cibórz Mariusz Kuźmicz poprosił o naprawę dziur 
w nawierzchni drogi - wjazd do miejscowości Cibórz. Następnie poinformował, że wspólnota 



bloku nr 77 w Ciborzu złożyła wniosek o wycięcie wierzby, której układ korzeniowy wrasta 
w system kanalizacji, powodując awarie. Starostwo Powiatowe wydało już decyzję, więc 
prosi o jak najszybsze usunięcie drzewa.

Wójt odpowiadając na zapytania stwierdził, że sprawy do Starostwa Powiatowego 
zostaną tam przekazane. Następnie przyłączył się do podziękował sołtysa Najborowskiego 
i podziękował samemu sołtysowi oraz mieszkańcom Rokitnicy za organizację dożynek. 
Odnosząc się do zapytania sołtysa Daukszy zauważył, że temat budynku po remizie jest 
często zgłaszany. Stwierdził że samo zburzenie jest najmniejszym problemem. Trzeba 
jeszcze spowodować, aby miejsce to wyglądało estetycznie, a to wiąże się z kosztami. 
W związku z tym przygotuje propozycję zabezpieczenia środków w budżecie na 2020 r na 
uprzątnięcie tego miejsca. W bieżącym roku będziemy chcieli wyburzyć budynek 
w Niekarzynie, który jest w dużo gorszym stanie i w tym kierunku podjęliśmy czynności 
związane z przygotowaniem dokumentacji.

Sprawa wjazdu do miejscowości Cibórz zostanie przekazana do Referatu Gospodarki 
Komunalnej.

Ad. 4
A) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2019 rok.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały.
W wyniku głosowania uchwała Nr XI/87/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

B) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na 
lata 2019-2030.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały.
W wyniku głosowania uchwała Nr XI/88/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).
Wójt Zbigniew Woch zabrał głos tłumacząc zmianę koncepcji związanej z zasileniem 
w wodę miejscowości Niesulice. Aktualnie miejscowości Niesulice, Ołobok i Łąkie 
zaopatrywane są w wodę przez system oparty na stacji uzdatniania wody w Ołoboku. 
Niestety możliwości tej stacji powodują, że możemy obawiać się kłopotów z dostawą 
wody w najbliższych latach. Dlatego też musimy podejmować działania zapobiegające 
takim sytuacjom. Wykonanie dokumentacji projektowej dla stacji uzdatniania wody 
w Kalinowie z przesyłem do Niesulic - to zadnie rzędu ok. 110 tys. zł, ale to rozwiązanie 
zabezpieczy potrzeby Niesulic i zaspokoi sprawę zabezpieczenie wody w Ołoboku 
i Kalinowie. Dokumentację chcemy wykonać jeszcze w tym roku, aby w 2020 r. 
zrealizować inwestycję.
Ze zmian w budżecie wskazanych w uchwale budżetowej Wójt wspomniał także 
o budowie zatoczki autobusowej w Kalinowie oraz przeniesieniu inwestycji modernizacji 
chodników w Ołoboku na 2020 r.

O) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie 
udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Świebodzińskiego.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały.
W wyniku głosowania uchwała Nr XI/89/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).
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D) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie 
wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego 
zbywanego na rzecz najemcy w trybie bezprzetargowym.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały.
W wyniku głosowania uchwała Nr XI/90/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

E) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie 
wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego 
zbywanego na rzecz najemcy w trybie bezprzetargowym.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały.
W wyniku głosowania uchwała Nr XI/91/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

F) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie 
uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 
uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Skąpe.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały.
W wyniku głosowania uchwała Nr XI/92/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

G) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie 
przeznaczenia mienia wygaszanego Publicznego Gimnazjum im. Arkadego Fiedlera 
w Radoszynie.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały.
W wyniku głosowania uchwała Nr XI/93/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

H) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie 
przyjęcia do realizacji zadania w zakresie inwestycji drogowej w miejscowości Kalinowo. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały.
W wyniku głosowania uchwała Nr XI/94/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

Ad. 5
Wójt przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym, 

które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Poza informacjami ujętymi w sprawozdaniu 
Wójt poruszył jeszcze następujące zagadnienia:
1. Susza - Wojewoda Lubuski powołał komisję ds. szacowania strat w uprawach rolnych 

na terenie gminy Skąpe, w skład której weszło 5 osób, w tym przedstawiciele Izb 
Rolniczych 2 osoby, ODR 1 osoba oraz gminy 2 osoby. Do gminy wpłynęły 134 wnioski 
o szacowanie strat i było ich więcej iż w ubiegłym roku. Szacowanie okazało się 
przedsięwzięciem trudnym, ponieważ szacuje się to co rożnie na polu, a rolnicy chcieli 
już kosić. Komisja pracowała nas polach nawet w soboty, a następnie należało 
opracować dokumentację. Ponad 90 protokołów pełnych zostało już przesłanych do 
Wojewody, 26 cząstkowych także wysłaliśmy do gmin, w których rolnicy mieszkają, 
a pozostałe czekają , aż protokoły cząstkowe spłyną z innych samorządów.
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2. Radny Mariusz Kuźmicz zapytał czy po zabezpieczeniu przez fundusz sołecki z Ciborza 
środków na dokumentację nowe punkty świetlne, będzie ona wykonana.
Wójt odpowiedział, że środków z funduszu jest za mało, a wniosek wpłynął po zleceniu 
przez gminę wykonania dokumentacji na nowe punkty.
W związku z przebudową przez ZDW łuku drogi wojewódzkiej w m. Radoszyn, mającą 
na celu poprawę bezpieczeństwa jej użytkowników, Gmina we własnym zakresie 
zobowiązała się wykonać oświetlenie.

3. Wójt poinformował także, że będzie możliwość ubiegania się o dofinansowanie zadań 
wodno-kanalizacyjnych w miejscowościach leżących poza aglomeracjami w ramach 
programu realizowanego przez NFOSiGW. Zdecydował, że Gminą będzie składała 
wniosek na inwestycję skanalizowania m. Niekarzyn. Dzisiaj nie chciałby mówić 
o szansach uzyskania dofinansowania. W puli środków do podziału są 32 min zł. Każda 
gmina nie może ubiegać się o więcej niż 2 min zł. Nasza inwestycja kosztorysowe 
opiewa na 4,5 min zł. Konkurs cieszy się bardzo dużym zainteresowaniem 
beneficjentów.

4. Przed nami inwestycja rozbudowy szkoły podstawowej w Międzylesiu. W pierwszym 
etapie powstanie dobudówka, a w drugim, który będzie miał miejsce w wakacje 2020 r. 
nastąpi przyłączenie do budynku szkoły.

Ad. 6
Radny Piotr Olszewski poinformował, że w związku z suszą rząd podjął działania i od 

września będzie można starać się o dofinansowanie na budowę stawów i odwierty studni. 
W kłopotliwej sytuacji pozostają właściciele nieruchomości, które decyzją Wojewody 
Lubuskiego zostały przekształcone na działki pod budowę farmy wiatrowej, która 
ostatecznie nie powstała. Radny zapytał co w tej sprawie można uczynić.

Wójt zaproponował, aby temat zgłębić już po sesji i poprosił radnego o przybycie do 
jego gabinetu.

Przewodniczący Zarządu Osiedla Cibórz Mariusz Kużmicz zgłosił zapadnięcie drogi 
powiatowej Cibórz - Skąpe na wysokości zjazdu pożarowego nad jezioro Ciborze.

Ad. 7
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zapytał radnych czy do przesłanego projektu 

protokołu z XI sesji ktoś chciałby wnieść zmiany. Ponieważ zmian nie zgłoszono, 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. W wyniku głosowania protokół został przyjęte 
jednogłośnie (protokół z głosowania stanowią załączniki do niniejszego protokołu).

Ad. 8
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz 

zamknął XI sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 1100.

Protokołowała: Ilona Żalisz
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